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Zápis ze 4. jednání Rady České televize ze dne 17. 4. 2024 

 

Přítomni osobně:  D. Brabec, R. Bradáč – odchod 15:53, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. 

Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. 

Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý  

 

Omluveni:  J. Fistein, V. Ježek 

    

Sekretariát Rady ČT: K. Mališová, P. Staňková 

Předsedající:   K. Novák 

Hosté: J. Souček, G. Lefenda, D. Břinčil, M. Petrman 

 

Program jednání:  

 
1 Zahájení 

2 Volba ověřovatelů zápisu 

3 Plnění usnesení a kontrola zápisů 

4 Informace generálního ředitele 

5 Materiály z Dozorčí komise 

6 Koncept rozpočtu na rok 2025 

7 Volba předsednictva Rady ČT 

8 Výběrové řízení na ředitele/ředitelku TS Ostrava 

9 Informace o činnosti divize Finance a provoz (2023) 

10 Stížnosti a podněty 

11 Různé 

12 Závěr 

 

1) Schválení programu jednání, zahájení 

 

Program jednání:  

 
1    Zahájení 

2 Volba ověřovatelů zápisu 

3 Plnění usnesení a kontrola zápisů 

4 Informace generálního ředitele 

5 Materiály z Dozorčí komise 

6 Koncept rozpočtu na rok 2025 

7 Výběrové řízení na ředitele/ředitelku TS Ostrava  

8 Informace o činnosti divize Finance a provoz (2023) 

9 Stížnosti a podněty 

10 Různé 

11 Závěr 
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Návrh usnesení č. 61/04/24: Rada ČT se vzhledem k tomu, že: 

• na dnešním jednání jsou vlivem neočekávaných a mimořádně vážných důvodů nepřítomni tři 
radní, 

• na nejbližší čtyři jednání jsou ohlášeny omluvy nepřítomnosti a 
• panuje všeobecná shoda, že volba nového předsednictva má proběhnut na jednání rady za 

přítomnosti, pokud možno všech radních, 

usnáší, že plánovanou volbu nového předsednictva ve složení odpovídajícímu novelizovanému 
znění zákona č. 483/1991 Sb., o České televizi odkládá na zářijové jednání. 

(15:0:1) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. 

Padevět, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

Zdržel se: B. Procházková 

 

Usnesení č. 62/04/24: Rada po projednání schvaluje program jednání v pozměněném znění: 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. 

Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 

2) Volba ověřovatelů zápisu 

 

Usnesení č. 63/04/24: Rada volí ověřovatele zápisu radní Ivanu Chmel Denčevovou a radního 

Vladimíra Karmazína a pověřuje je ověřením tohoto zápisu. 

(14:0:2) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. 

Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

Zdržel se: I. Chmel Denčevová, V. Karmazín 

 

3) Plnění usnesení a kontrola zápisů 

 

Usnesení č. 64/04/24: Rada obdržela materiál „Zpráva o činnosti ČT:D v roce 2023“ a pověřuje 

radního Luboše Xavera Veselého zpracováním hodnotící zprávy k tomuto materiálu a předložením 

návrhu usnesení.  

(15:0:1) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. 

Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař,  

Zdržel se: L. X. Veselý 

 

Usnesení č. 65/04/24: Rada obdržela materiál „Zpráva o činnosti ČT 1 v roce 2023“ a pověřuje 

předsedu Karla Nováka zpracováním hodnotící zprávy k tomuto materiálu a předložením návrhu 

usnesení. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. 

Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 
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Usnesení č. 66/04/24: Rada obdržela materiál „Zpráva o činnosti ČT Art v roce 2023“ a pověřuje 

radního Romana Bradáče zpracováním hodnotící zprávy k tomuto materiálu a předložením návrhu 

usnesení. 

(15:0:1) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, 

B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

Zdržel se: R. Bradáč 

 

Návrh usnesení č. 67/04/24: Rada obdržela materiál „Informace o stavu soudních sporů a 

správních řízení“.  

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. 

Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 

4) Informace generálního ředitele 

 
Viz. Příloha č.1 tohoto zápisu 

 

Návrh usnesení č. 68/04/24 navržený radní I. Chmel Denčevovou: Rada ČT vyzývá všechny 

stávající i předešlé představitele České televize včetně členů Rady ČT ke zdrženlivosti ve veřejném 

projevu a k tomu, aby ve svých vyjádřeních dbali na dobré jméno ČT. 

(7:8:1) Návrh nebyl přijat. 

PRO: I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, J. Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. 

Řehák,  

PROTI: L.X. Veselý 

ZDRŽEL SE: D. Brabec, R. Bradáč, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař 

 

5) Materiály z Dozorčí komise 

 

Usnesení č. 69/04/24: Rada bere na vědomí zápis ze 4. jednání Dozorčí komise RČT ze dne 

10.4.2024.  

(Příloha č.2 tohoto zápisu) 

(15:0:1) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. 

Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař,  

ZDRŽEL SE: L.X. Veselý 

 

Usnesení č. 70/04/24: Rada uděluje předchozí souhlas (po projednání v Dozorčí komisi – 

Usnesení č. DK 22/04/24) dle ust. § 9 odst. 8 zákona č. 483/1991 Sb., o České televizi, ve znění 

pozdějších předpisů, s uzavřením smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti č. OST-

32400006 s obchodní společností SAKO Brno a.s., se sídlem Jedovnická 2, PSČ - 628 00 Brno, IČ: 

60713470, kterou se zřizuje věcné břemeno dle ust. § 76 odst. 7 zákona č. 458/2000 Sb.  

(energetický zákon) ve znění pozdějších předpisů, k nemovitostem ve vlastnictví České televize – 

pozemkům parc. č. 8824/2, ostatní plocha, zeleň, o výměře 50 m2 a parc. č. 8810/1, ostatní plocha, 

zeleň, o výměře 1598 m2, vše zapsáno na listu vlastnictví č. 10333, vedeném Katastrálním úřadem 

pro Jihomoravský kraj, Katastrálním pracovištěm Brno-město, pro katastrální území Líšeň, obec 

Brno. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 
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PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. 

Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 

6) Koncept rozpočtu na rok 2025  

 

Usnesení č. 71/04/24: Rada České televize se seznámila s konceptem krizového Rozpočtu České 

televize na rok 2025 ve variantě nulového zvýšení příjmů a se stanoviskem Dozorčí komise k 

tomuto materiálu. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. 

Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 

7) Výběrové řízení na ředitele/ředitelku TS Ostrava   

 

Usnesení č. 72/04/24: Rada jmenuje volební komisi pro hlasování o jmenování ředitele/ředitelky 

TS Ostrava ve složení předseda radní Ladislav Mrklas, radní Tomáš Řehák a Roman Bradáč. 

(15:0:1) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, 

B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

ZDRŽEL SE: R. Bradáč 

 

Volební komise konstatovala, že bylo vydáno 15 hlasovacích lístků, které obsahovali následující 

dotaz: „Souhlasíte s tím, aby na návrh generálního ředitele ČT Jana Součka byla ředitelkou 

Televizního studia Ostrava jmenována Mgr. Gabriela Lefenda, Ph.D.?“ 

Odevzdáno bylo 15 hlasovacích lístků. 

 

11 lístků – obsahovalo – ANO  

2 lístky – obsahovalo – NE  

2 lístky – nebyly zaškrtnuty vůbec  

 

Usnesení č. 73/04/24: Rada na návrh generálního ředitele v souladu s ustanovením § 8 odst. 1 

písm. a) zákona č. 483/1991 Sb., o ČT, v platném znění, jmenuje Mgr. Gabrielu Lefenda, Ph.D. 

ředitelkou TS Ostrava na dobu určitou s účinností od 6. května.2024 do 5. května.2028. 

(16:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, R. Bradáč, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. 

Padevět, B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. 

Veselý 

 

8) Informace o činnosti divize Finance a provoz (2023) 

 

Usnesení č. 74/04/24: Rada bere na vědomí materiál „Informace o činnosti divize Finance a 

provoz (2023)“ a žádá generálního ředitele, aby předložil aktualizaci materiálu v termínu do 28. 

února 2025. 

(13:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. 

Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař,  

Mimo místnost: P. Matocha, L.X. Veselý 
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9) Stížnosti a podněty  

 

Usnesení č. 75/04/24: Rada předává generálnímu řediteli k přímému vyřízení stížnost čj. e80/24. 
(13:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. 

Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař 

 

Usnesení č. 76/04/24: Rada schvaluje návrhy odpovědí na stížnosti: e81/24, e74/24, e69/24, 

e66/24, e60/24, e33/24, e31/24, e24/24, e138/23, CT362574/2023-18, CT362574/2023-14, 

CT362574/2023-12. 

(13:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. 

Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař 

 

Usnesení č. 77/04/24: Rada schvaluje návrh odpovědi na stížnost č.j.: e71/24.  

(12:0:3) Návrh byl přijat. 

PRO: D. Brabec, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, B. Procházková, I. 

Racek, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

ZDRŽEL SE: M. Richterová, T. Řehák, I. Chmel Denčevová 

 

Usnesení č. 78/04/24: Rada souhlasí s tím, aby se dnešní odpovědi na stížnosti u těch subjektů, 

které s tím vysloví souhlas, byly spolu se stanoviskem ČT i stížností samotnou zveřejněny.  

(15:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, 

B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 

Usnesení č. 79/04/24: Rada bere na vědomí informace předsedy Rady ČT K. Nováka o stavu 

řešení stížností a podnětů k dnešnímu dni. 

(15:0:0) Návrh byl přijat jednomyslně. 

PRO: D. Brabec, I. Chmel Denčevová, V. Karmazín, P. Matocha, L. Mrklas, K. Novák, J. Padevět, 

B. Procházková, I. Racek, M. Richterová, T. Řehák, P. Šafařík, J. Šlégr, I. Tesař, L.X. Veselý 

 

10) Různé 

 

a) Usnesení č. 80/04/24: Rada ČT souhlasila s vystoupením pana Šinágla v délce 3 minut.  

 

b) Program 5. jednání Rady ČT v roce 2024, které se uskuteční ve středu 15. května 2024, 

bude upřesněn v pozvánce. 

 

 

11) Závěr  

 

 

 

 

   Mgr. Karel Novák 

  předseda Rady ČT 
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Přílohy: 

1) Informace generálního ředitele 

2) Zápis ze 4. jednání Dozorčí komise Rady České televize ze dne 10.4.2024 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 

Ivana Chmel Denčevová                                         Vladimír Karmazín 

 
 
 
 
Příloha č. 1 k zápisu z jednání RČT 

 

Informace generálního ředitele České televize 

Materiál pro 4. jednání Rady ČT dne 17. dubna 2024 

 

 

1. Letošní Velikonoce v České televizi již po šestadvacáté patřily sbírce Pomozte dětem. Vůbec poprvé se 

benefice spojila s oblíbeným pořadem Peče celá země. A bylo to úspěšné spojení – speciální díl vysílaný na 

Velikonoční pondělí měl rekordní sledovanost, v průměru 746 tisíc diváků s podílem na publiku 19,61 % a 

celkovým zásahem 1,17 milionu dospělých diváků. Vybralo se přes 11 milionů korun.  

Příloha č.1 

 

2. 3. dubna proběhla tady na Kavčích horách druhá část setkání s rektory vysokých škol a univerzit, tentokrát 

z českých regionů. Zúčastnili se zástupci Univerzity Karlovy, Vysoké školy ekonomické v Praze, ale třeba i 

Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích nebo Technické univerzity v Liberci. Diskutovali jsme o 

možnostech rozšíření spolupráce České televize s experty z těchto vysokých škol zejména v rámci 

zpravodajských pořadů a dále třeba o zapojení studentů technicky zaměřených škol do architektonické 

soutěže na revitalizaci areálu České televize.  

 

3. 21. března dorazili do České televize na přátelskou návštěvu zástupci rádia Svobodná Evropa (Radio Free 

Europe/Radio Liberty) – prezident a CEO Stephen Capus a External Affairs Officer Lukáš Bagin. Na setkání 

jsme diskutovali možnosti spolupráce, např. výměnu informací v destinacích, kde ČT nemá zahraniční 
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zpravodaje. Dále jsme byli informováni o personálních změnách ve Svobodné Evropě a o uzavření studií 

v Moskvě, Kábulu, Minsku, Baku a Islamabádu.  

 
4. V březnu proběhlo výběrové řízení na externího ombudsmana České televize, ve kterém uspěla společnost 

MOTIVATE. Její činnost bude zahrnovat tři základní oblasti – kromě ombudsmana to bude i whistleblowing 

a psychologická pomoc pro zaměstnance. Proces jednotlivých podnětů bude řešit komplexně, tedy včetně 

šetření. Výsledkem pak bude zpráva určená generálnímu řediteli s doporučením dalšího postupu. Tato 

externí firma bude zcela nezávislá na České televizi, čímž bude podpořena nestrannost a důvěryhodnost 

jejích šetření. Fungovat začne od 1. května.  

 
5. Na základě vzájemné dohody k 30. červnu končí na pozici ředitele divize Digitální služby Jan Maxa. O 

budoucím obsazení této pozice v tuto chvíli intenzivně jednáme.  

 
6. Před měsícem jsem dostal z Rady ČT k vyjádření stížnost, v níž je napadán fakt, že dnes již bývalý ředitel TS 

Ostrava Miroslav Karas udržoval blízké vztahy s osobami, od kterých si ČT pronajala nemovitosti nahrazující 

Radvanické studio.  Miroslav Karas ve svém vyjádření tyto informace nepopřel. V této věci jsem se dotázal 

bývalého generálního ředitele ČT Petra Dvořáka, zda byl o postupu při těchto majetkových transakcích 

panem Karasem informován a jak se vypořádal s jeho případným konfliktem zájmů. Od 27. března do 

současnosti jsem od Petra Dvořáka neobdržel žádnou odpověď. V této záležitosti jsem také zadal interní 

hloubkový audit, který má prověřit, zda podmínky, za kterých byly zmíněné nemovitosti pronajaty, 

odpovídají situaci a podmínkám obvyklým v daném místě a čase. O výsledku tohoto auditu vás budu 

informovat.  

 
7. Zpravodajský kanál ČT24 k výročí 19 let od spuštění rozšířil vysílání. Od května vysílá živě každý den celých 24 

hodin. Popůlnoční zpravodajské bloky, které ČT24 zařadila do pravidelného programu po začátku ruské 

invaze na Ukrajinu, nově rozšiřují další živě vysílané rozhovory na aktuální témata. Noční kontinuální 

vysílání kromě redakce v Praze nově samostatně připravují a zajišťují redakce zpravodajství z Televizních 

studií v Brně a Ostravě. Všechny redakce se na spuštění nočního kontinuálního vysílání postupně připravují 

již od začátku letošního roku.  

Spuštěním nočního kontinuálního vysílání se násobně zvyšuje schopnost ČT24 operativně zareagovat na 

mimořádné události – nejen v Česku, ale především v zahraničí, mimo jiné i kvůli časovému posunu. Do 

vysílání se zapojují reportéři v Česku i ve světě, ale taky experti a aktéři klíčových událostí napříč 

kontinenty. Příklady z posledních dnů jsou třeba zemětřesení na Tchaj-wanu, útok Íránu na Izrael, setkání 

premiéra Petra Fialy s americkým prezidentem Joem Bidenem. Zapojení studií v Brně a Ostravě je zároveň 

jedním z nejzásadnějších kroků na cestě k jejich většímu podílu na výrobě a odbavování programu ČT24. 
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8. DOTAZY RADNÍCH: 

Dotazy paní Ivany Chmel Denčevové k volbám do Evropského parlamentu: 

- zda a s jakým datem účinnosti byla vydána ´pravidla´ pro zaměstnance i externisty pro dané období 

 

Česká televize věnuje období před každými volbami zvláštní pozornost. Nejinak je tomu i před letošním 

hlasováním do Evropského parlamentu. Předvolební pravidla budou vydána, jak bývá obvyklé, zhruba 

měsíc před samotnými volbami.  

- jak bude nastaven klíč výběru hostů do jednotlivých pořadů, tj. jaká budou kritéria a jak budou 

aplikována 

 

Editoři a dramaturgové důsledně dbají na to, aby obsah vysílání pořadů České televize vztahující se 

k volbám do Evropského parlamentu byl vyvážený, a aby byl vytvořen prostor pro oponentní stanoviska. 

Toto pravidlo platí i pro zvaní hostů do jednotlivých pořadů.  

Česká televize bude v předvolebním období i v době voleb plnit zpravodajské a publicistické povinnosti. 

Bude velmi přísně dbát zásad objektivity, vyváženosti a nestrannosti při podávání informací. Do vysílání, 

které se nevěnuje přímo evropským volbám, nebudou pokud možno zařazovány informace o 

kandidátech na poslance, kandidujících politických stranách, politických hnutích a koalicích, které nemají 

významnější dopad na veřejnost.  

Přesná kritéria pro zvaní hostů do předvolebních pořadů budou zveřejněna v předvolebních pravidlech. 

Při zvaní hostů do předvolebních pořadů bude uplatňován tzv. princip odstupňované rovnosti. Klíčem ke 

zvaní těchto hostů budou už tradičně výsledky výzkumu volebního potenciálu a též váha kandidujících 

subjektů v hlavních orgánech zastupitelské demokracie, přičemž při posuzování se bere v úvahu 

například tradice politické strany, hnutí nebo koalice, velikost členské základny, významnost zastoupení 

v některé z komor Parlamentu ČR a dalších orgánech zastupitelské demokracie. Pokud půjde o subjekt 

nový, ale podle výzkumů s mimořádně výraznou nebo dynamicky se vyvíjející podporou, Česká televize 

vezme tuto skutečnost v úvahu. 

- postavení parlamentních i mimoparlamentních kandidujících subjektů a jejich účast ve vysílání 

 

Česká televize plánuje, že vyhradí čas pro individuální rozhovory s lídry všech kandidujících subjektů, 

přičemž každý z pozvaných hostů nebo jimi nominovaných zástupců z dané kandidátky bude mít možnost 

vystoupit v samostatném rozhovoru s moderátorem dle předem určeného časového harmonogramu. 

Lídři kandidátek (nebo jimi pověření zástupci) stran, hnutí a koalic s nejsilnějším volebním potenciálem 

budou dle záměru ČT  diskutovat ve třech předvolebních debatách, ostatní subjekty budou diskutovat ve 

speciálních vydáních pořadu Politické spektrum.  

- posuzování koaličních kandidátek (jak parlamentních, tak mimoparlamentních) - tj. zda bude 

proporčně zastoupena kandidátka či jednotlivé strany 
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Ambicí České televize je nabídnout co nejspravedlivější formu zastoupení pro kandidující subjekty a jejich 

kandidáty. Pravidlem je, že v případě koalic o vyslání kandidáta do debaty rozhoduje lídr kandidátky či se 

uplatní dohoda uvnitř koalice, která vyšle svého zástupce. Diskuse jsou připravovány jako tematické a je 

proto vhodné zohlednit kromě postavení na kandidátce či proporčního hlediska i hledisko odborné. 

- v jakých pořadech se budou kandidující představovat a jaké budou diskusní pořady 

Česká televize chystá podobně jako před každými volbami sérii předvolebních pořadů. Kromě expertních 

pořadů s účastí odborníků na Evropskou politiku, její fungování a volby samotné půjde i o předvolební 

debaty. Tyto diskuse, v nichž budou zastoupeny kandidující subjekty s nejvyšším volebním potenciálem 

se plánují tři. Zároveň se odehraje série debat s účastí kandidujících subjektů, které se do těchto debat 

nenominovaly, v rámci pořadu Politické spektrum. Předvolební vysílání pak dle aktuálního plánu 

vyvrcholí Superdebatou o vztahu evropské a národní politiky, v níž budou diskutovat předsedové stran a 

hnutí (či jimi nominovaní zástupci) zastoupených v Poslanecké sněmovně. 

Všechny informace k připravovanému předvolebnímu vysílání vycházejí z předběžného plánu vysílání, 

který je průběžně aktualizován a může doznat změn. Definitivní podoba vysílání bude vycházet z Pravidel 

předvolebního a volebního vysílání, která ČT vydá přibližně měsíc před volbami.  

---------------------------------------------------------------------------  

Dotazy paní Báry Procházkové: 

DOTAZ Č.1:  
Mohla by Rada prosím dostat k nahlédnutí studii, která měla posoudit vyváženost zpravodajství v otázce 
Izrael vs. Hamás?  
Co se týká Analýzy mediálního pokrytí konfliktu Izrael-Hamás z hlediska dodržení zásad veřejné služby v České 
televizi v období 7. 10.–31. 10. 2023 v pořadech Události a Události, komentáře, rád bych vám nyní 
odprezentoval hlavní závěry autorů této analýzy, tedy doc. Motala, Mgr. Čejkové a Mgr. Dvořáka 
z Masarykovy univerzity v Brně, a to včetně připomínek ze strany České televize. 
 

1. Autoři analýzy konstatují, že se novináři ČT z hlediska expresivity (emoce, senzačnost) ve většině 
případů vyjadřovali neutrálně. 

 
2. Podle jejich názoru poskytlo zpravodajství ČT omezený prostor pro autentické výpovědi lidí 

zasažených konfliktem v Palestině, podmínky a okolnosti konfliktu nebyly uváděny do širšího 
kontextu, což autoři považují za dehumanizující. Oběti z Palestiny byly prezentovány formou krátkých 
výpovědí z ulice, což kontrastovalo s prostorem pro prezentaci osobního příběhu, který dostávaly 
oběti z Izraele.  
 

Reakce ČT:  
Akcentace dopadů teroristického útoku ze 7. října 2023 je v kontextu vysílání v období 7. 10. až 31. 10. 2023 
naprosto logickým důsledkem probíhajících událostí. Izraelská pozemní invaze a s ní i rapidní nárůst 
masivních palestinských obětí začala 27. 10., tedy čtyři dny před koncem zkoumaného období. Je zcela 
logické a očekávatelné, že se v prvních třech týdnech budou média věnovat aktuálnímu útoku a jeho 
dozvukům. V analýze je na několika místech požadován dějinný kontext. Ten je ovšem součástí dlouhých let 
systematického zpravodajství. Požadavek dějinného kontextu konfliktu sahajícího do roku 1882 v každé 
reportáži a mediálním výstupu je nerealistický.  
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Analýza navíc používá stejný hodnotící a kvantifikující přístup k různým zpravodajským formátům (hlavní 
zpravodajská relace Události a zpravodajsko-diskuzní pořad Události, komentáře). Jiný formát pořadů klade i 
jiné nároky na novináře. V první verzi analýzy byly oba pořady dokonce analyzovány souhrnně, až poté byly 
na žádost ČT rozděleny, ovšem stále za použití stejných hodnotících kritérií.  

3. Ve vizuálním materiálu se podle autorů analýzy objevovaly záběry s explicitním vyobrazením lidského 
utrpení, jejichž relevance je problematická a přesahuje cíle informování veřejnosti směrem k 
dramatičnosti a senzačnosti. Šokující záběry nebo explicitní výpovědi (např. dobrovolníků z 
organizace ZAKA) sice vysílala i světová média, avšak autoři analýzy považují za nutné v médiu 
veřejné služby s nimi pracovat obezřetně vzhledem k výraznému emocionálnímu účinku, který mají. 
 

Reakce ČT: 
Použité záběry a výpovědi, byť jakkoli explicitní, zcela odrážely realitu na místě. Zpravodajství ČT se dle zásad 
Kodexu ČT vyhýbalo zveřejňování nejdrsnějších záběrů, a to i z toho důvodu, že tyto záběry zveřejňovali 
teroristé Hamásu jako vlastní propagandu. V tomto kontextu je třeba vnímat také to, že je prostřednictvím 
situace v Izraeli poukazováno na dopady jednání teroristické skupiny Hamás, která je nesmiřitelná 
s hodnotami lidství, lidské důstojnosti a demokracie. Je třeba také zdůraznit, že rozsah zveřejněných 
materiálů a jejich povaha byla zcela v souladu s tím, co publikovala i respektovaná evropská veřejnoprávní 
média. Přístup zpravodajství České televize tedy nijak nevybočoval z toho, co vysílala i zmíněná zahraniční 
média. 
 

4. Některé materiály rovněž nebyly dostatečně označené co do zdroje a identifikace místa, které 
zobrazovaly, což mohlo působit na diváky matoucím způsobem. 

 
Reakce ČT: 
Použité záběry ze 7. a 8. října jsou z útoku Hamásu na Izrael, a vše se tedy odehrává na území Izraele, 
případně na hranici s Gazou. Odkud a kam je útok veden a co způsobil, je několikrát uváděno ve studiu, 
kterým jsou příspěvky uváděny. Opakovaně to zmiňovali jak moderátoři ve studiích, tak redaktoři v textech 
reportáží. Pokud mohly vzniknout pochybnosti, upřesnění lokace bylo uvedeno v horních titulcích – právě 
proto, aby divák nebyl zmaten. Záběry, které nejsou zdrojovány, jsou z agenturního zpravodajství. U záběrů, 
kde není zdroj uveden v obraze, předchází uvedení moderátorem, kde je jasně sděleno, kdo tyto záběry 
pořídil. Zdroje zpravodajství ČT uvádí vždy u těch záběrů, které nepřišly v agenturách.     
 
Závěr ČT: Analýza mediálního pokrytí konfliktu Izrael-Hamás nenaplňuje požadavky na odbornou analýzu 
tohoto typu. Celá analýza trojice autorů vykazuje zásadní známky nepochopení postupů a práce denního 
kontinuálního zpravodajství a možnosti reportování přímo z místa válečného konfliktu. V kvantitativní i 
kvalitativní části analýzy jsou v některých pasážích činěny závěry bez dostatečné opory v datech. Kvalitativní 
analýza je nepřesvědčivá – formulované závěry a použité ukázky jdou opakovaně nad/mimo to, co ilustrují – 
v některých případech dokonce i bez uvedení konkrétních příkladů.  
 
Právě z těchto důvodů si ČT zadala druhou analýzu u odborníků z Fakulty sociálních věd Univerzity Karlovy 
(dále jen FSV UK). Protože jsme tuto analýzu obdrželi teprve v pondělí 15.4., v současné době se s výsledky 
seznamujeme. Nicméně mohu zmínit hlavní závěry, ke kterým autoři analýzy dospěli: 
 

1. akademici z FSV UK konstatují, že ČT při prezentaci války v Izraeli v pořadech Události a Události, 

komentáře dostála svému poslání zakotvenému v legislativních a etických normách i Kodexu ČT 

2. dále ale vytýkají České televizi, že by v pořadu Události měla citlivěji zacházet s vizuálním 

materiálem, zejména dokládajícím násilné činy či zobrazující oběti, na druhé straně přiznávají, že 

hodnocení je do jisté míry subjektivní 

3. podle nich informace předkládané divákům pořadů byly ve valné většině případů řádně ozdrojované 

4. ČT dle jejich názoru umožnila ve vysílání Událostí a Událostí, komentářů ve sledovaném období dle 

článku 1 Kodexu ČT svobodné šíření, výměnu, případně konfrontaci informací, názorů a postojů, a 

dle článku 5 poskytla informace důležité pro jejich všestrannou orientaci a svobodné utváření názorů 



11 

5. větší pozornost měla být věnována striktnímu rozlišování mezi zprávou a hodnotícím soudem, 

k tomu ve většině případů došlo, ne však vždy;  

 
ČT se rovněž obrátila se žádostí o posouzení první analýzy týmu Jana Motala na vybrané organizace sdružené 
v Divácké radě.  
Například Federace židovských obcí v reakci na předmětnou analýzu mimo jiné konstatuje, že autoři „aktivně 
konstruují vlastní realitu. Činí tak manipulativním výběrem faktů, disproporční marginalizací či naopak 
zveličováním jednotlivých témat, jednostranným výběrem sekundárních zdrojů při obhajobě vlastních 
tvrzení, relativizací hodnot a v neposlední řadě jazykem, který neobjasňuje realitu, ale vytváří silně 
ideologicky zatíženou informační mlhu.“ 
Svůj názor připojili i zástupci Ústavu pro studium totalitních režimů, když konstatují:  

 

„Ze závěrů analýzy jasně vyplývá snaha autorů o jakousi vyváženost ve směru nerozlišování mezi pachateli a 

obětmi, což je bohužel trendem některých autorů nejenom v izraelsko-palestinském konfliktu, ale i v rusko-

ukrajinském a dalších. Autoři se snaží vyvážit vědomě páchané zločiny HAMÁSU na izraelských civilistech 

následky vojenské operace Izraele, cíleně nezaměřené na civilisty, což nelze považovat za objektivní přístup. 

 

S ohledem na nutnost vyváženého objektivního vysílání veřejnoprávní televize fakticky vyzývají k 

nezařazování reálně pořízených záběrů a reportáží, ale k většímu zařazování subjektivních reportáží, jež by 

umožnily zvýšit sympatie pro Palestince a jejich boj proti Izraeli. Pokud má televize veřejné služby dostát 

svému poslání, neměla by omezovat skutečně zachycené události ve prospěch "širších souvislostí podmínky a 

okolnosti konfliktu z dlouhodobého hlediska", neboť by se jednalo o snahu pozměnit realitu. 

 

‘ Binární rámování konfliktu‘ slouží autorům analýzy k úsilí o větší vystoupení ve prospěch Palestinců, což je 

již otázkou názorovou a nikoliv zpravodajskou. Analýza tudíž kritizuje údajně proizraelský přístup ČT, ovšem 

argumentací nikoliv nezaujatou a nezávislou, ale zřetelně propalestinskou.“ 

 

DOTAZ Č.2:  

 

Mohla by prosím Rada dostat k nahlédnutí projekty uchazečů na post ředitele studia v Ostravě? Chápu, že 

uchazeči a uchazečky nepočítali s tím, že projekt bude zveřejněn. Projekty se ale dají buď anonymizovat, nebo 

se dá doptat uchazečů, zda by souhlasili, aby jejich projekty Rada dostala k nahlédnutí. Předpokládám, že 

stejně postupovala ČT i v případě projektu vítězné kandidátky, protože ten projekt jsme dostali, i když ho 

odesílala za stejných podmínek jako ostatní.  

 

Na podobný dotaz s žádostí o CV a projekty kandidátů ve výběrovém řízení jsem již jednou odpovídal. Co 

se týká životopisů, Česká televize s odkazem na GDPR není oprávněna tyto předávat dalším osobám či 

subjektům, protože byly ze strany kandidátů poskytnuty ČT pouze za účelem výběrového řízení. Totéž 

platí i pro jednotlivé projekty kandidátů.  
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Zdůrazňuji, že Zákon o České televizi nepředpokládá pro obsazenÍ funkce ředitele nebo ředitelky 

regionálního studia otevřené výběrové řízení. Já jsem se jej v zájmu transparentnosti rozhodl vypsat. 

Výběrové řízení proběhlo regulérně, dokonce za přítomnosti dvou pozorovatelů nominovaných Radou 

ČT, byla vybrána kandidátka Gabriela Lefenda. Pochopitelně, že v tomto případě bylo následně možné 

její projekt radním poskytnout, když jej bude realizovat v rámci výkonu své funkce.  

 

 

Příloha č. 2 k zápisu z jednání RČT 
 

Zápis ze 4. jednání Dozorčí komise Rady České televize ze dne 10. 4. 2024  

 

 

Přítomni: E. Hubková, P. Juchelka, J. Lamser, M. Petrman, Z. Prokopcová 

Omluveni:   

Hosté:  D. Břinčil, A. Lukasíková 

 

Sekretariát Rady ČT: P. Staňková 

Předsedající:  M. Petrman 

 

 

Program jednání: 

 

1. Zahájení 

2. Pravidelný měsíční reporting – únor 2024 – David Břinčil 

3. 2_4Q_2023 - Stanovisko ke krizovému scénáři neschválení navýšení televizního 

poplatku– projednání stanoviska k předloženému materiálu Koncept rozpočtu 2025. 

Zpravodaj Jan Lamser, Michal Petrman 

4. 2_1Q_2024 – Konkurenční doložky – zpráva z kontrolního šetření k projednání, 

zpravodaj Zuzana Prokopcová, Michal Petrman 

5. 3_1Q_2024 - Stanovisko ke smlouvě o zřízení služebnosti – zpráva z kontrolního 

šetření k projednání, zpravodaj Eva Hubková 

6. Zpráva o činnosti DK v prvním čtvrtletí 2024 předkládaná Radě ČT na základě par. 

8a odst. 9 zákona o České televizi, zpravodaj Zuzana Prokopcová 

7. Různé 

 

 

 

Ad 1) Zahájení 

 

- Bez usnesení 
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Ad 2) Pravidelný měsíční reporting – únor 2024  

 

Usnesení č. DK 19/04/24 

D. Břinčil informoval členy DK o výsledcích hospodaření ČT za únor 2024. DK projednala tuto 

informaci u vybraných ukazatelů a konstatuje, že hospodaření probíhá v souladu s rozpočtem 

České televize. DK bere informace finančního ředitele Davida Břinčila na vědomí. 

(5:0:0) 

 

 

Ad 3) 2_4Q_2023 - Stanovisko ke krizovému scénáři neschválení navýšení televizního 

poplatku dokončení činností započatých ve 4Q23 – projednání stanoviska 

k předloženému materiálu Koncept rozpočtu 2025 

 

Usnesení č. DK 20/04/24 

 

Úvod: 

Rada ČT požádala na svém pracovním jednání Dozorčí komisi o vyjádření k materiálu 
Koncept rozpočtu 2025. Koncept rozpočtu 2025 je určen pro případ, kdy by nedošlo 
k navýšení televizních poplatků (dále také krizový plán). Stanovisko DK se vztahuje k 
celkovému přístupu vedení ČT ke krizovému plánu a upozorňuje dále Radu na dílčí body, 
hodné specifické pozornosti a/nebo upřesnění. 

 
Stanovisko Dozorčí komise ke krizovému plánu  

 
• Dozorčí komise hodnotí prezentovaný koncept rozpočtu co do celkového pojetí i co do 

přístupu k dílčím opatřením jako přiměřený a realistický.  
 

• Dozorčí komise zároveň v souladu s prezentací vedení očekává, že řada v tuto chvíli 
rámcově vymezených kroků bude průběžně konkretizována a upřesňována.   
 

• Jako klíčový atribut krizového plánu je třeba chápat pokračování v naplňování 
veřejnoprávní funkce ČT.   
 

• Dozorčí komise vnímá důvody, které vedou vedení ČT k zaměření na přípravu rozpočtu 
na rok 2025. Přitom je ale zjevné, že nedojde-li ke změně výše poplatků v průběhu roku 2024 
(pro rok 2025 a následující), zůstane výše poplatků v současné úrovni fixována minimálně do 
roku 2026. V takovém případě by zdrojová strana pro rok 2026 byla oproti roku 2025 ještě 
nižší o rezervu, kterou krizový plán předpokládá využít v roce 2025 a která již pro další období 
k dispozici nebude. Rok 2026 bude navíc rokem sudým, s vyššími nároky na pokrytí 
významných sportovních akcí. Další významnou nejistotou je vývoj sporů o odvody DPH.  
 

• Finanční i věcný půdorys krizového plánu mohou dále významně ovlivnit faktory jako 
celková ekonomická situace (ceny energií, úrokové sazby), vývoj cen externích dodavatelů 
v oblasti výroby (umělecké i technické profese) a celková dostupnost těchto subdodávek, i 
aktivity ČT ke zvýšení nákladové efektivity (audit využívání budov, možnosti snížení vysokých 
nákladů za využívání služby SIPO, apod.) 

 

 
Doporučení DK vedení a Radě ČT 

 
• Zvážit, zdali není na místě rozšířit rozsah krizového plánování na dvouleté období. 
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• Provést komplexní inventuru věcných dopadů krizového scénáře (s důrazem na 

veřejnoprávní funkci, kterou hraje daný kanál/ typ tvorby / specifická aktivita). Jejich souhrn by 
měl být harmonizován s názorem Rady ČT a následně prezentován Poslanecké sněmovně a 
Senátu ve zvláštní kapitole pravidelné Zprávy o činnosti nebo Zprávy o hospodaření ČT. 
 

• Vyhodnotit, jakých externích subjektů či sektorů se plánovaná opatření pravděpodobně 
významně dotknou a vhodnou formou navázat partnerský dialog, popřípadě uplatnit konkrétní 
vhodná opatření.  
 

• Zvážit ustavení krizového výboru, popř. zřízení role krizového manažera, s cílem 
důsledně stanovit a sledovat dynamiku vstupních předpokladů, kritické cesty zvolených 
opatření a milníků dalšího vývoje. Zajistit periodické hodnocení aktuálního stavu a navrhovat 
potřebné kroky dle vývoje situace.  

 

(5:0:0) 

 

 

Ad 4) 2_1Q_2024 – Konkurenční doložky – zpráva z kontrolního šetření k projednání  

 

Usnesení č. DK 21/04/24 

DK projednala a schválila závěrečnou zprávu, shrnutí a doporučení z kontrolního šetření v tomto 

znění: 

 

Používání konkurenčních doložek (dále KD) je běžná praxe využívaná organizacemi v ČR. Pokud 
se týče rozsahu uplatnění KD u jednotlivých pozic, neexistuje žádná ustálená praxe. Aplikace KD je 
manažerské rozhodnutí. Použití KD představuje zvýšenou ochranu organizace před rizikem využití 
specifických znalostí pracovníků při jejich odchodu ke konkurenci. Tato zvýšená ochrana je spojena 
s náklady. Efektivnost KD lze jen obtížně měřit, protože by bylo nutné porovnávat vzniklé náklady 
s možným rizikem. Měření možného rizika by nutně muselo být velmi spekulativní. Větší využití KD 
vytváří tedy větší míru ochrany organizace za cenu dodatečných nákladů. 

V případě ČT jsou KD využívány poměrně intenzivně – 100% pokrytí u 1. stupně řízení, více než 60 
% u 2. stupně řízení a v menší míře i na nižších úrovních včetně vybraných specializovaných pozic 
a některých administrativních pracovníků. Intenzivní využití KD lze vysvětlit specifickým postavením 
ČT na audiovizuálním trhu. DK nezjistila excesivní či nepřiměřené využívání tohoto instrumentu.  

Jak ukazuje dále uvedená tabulka, v posledních 3 letech byl počet KD stabilní. To se nezměnilo ani 
v roce 2024, kdy k datu tohoto kontrolního šetření, tedy v polovině března 2024, byl aktuální počet 
pracovníků s konkurenční doložkou 125.  

Počet KD ke konci roku 2021, 2022 a 2023

stav k stav k stav k počet zaměstnanců podíl KD/celkový

31.12.2021 31.12.2022 31.12.2023 celkem k 31.12.2023 počet zaměstnanců

stupeň řízení 1 16 18 22 22 100,0%

stupeň řízení 2 69 69 66 104 63,5%

stupeň řízení 3 30 28 27 208 13,0%

další profese 12 13 13 2665 0,5%

 

celkem 127 128 128 2999 4,3% 

Největší počet v současnosti uzavřených KD je z roku 2018 a starších. 
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V období od zvolení nového GŘ (červen 2023) do jeho nástupu do funkce (1.10.2023) bylo 
odcházejícím GŘ uzavřeno 7 nových KD. Z tohoto počtu 4 KD pokrývaly pozice sekretariátu GŘ. 4 
pracovníci s těmito KD odešli v období září 2023–leden 2024.  

Nový generální ředitel uzavřel 10 nových KD. 

Pokud se týče nákladů souvisejících s uplatněním KD, tak částky mezi roky významně kolísají. 
Protože výplaty podle KD jsou odvozeny od průměrné mzdy, je vhodné částky posuzovat i ve 
srovnání s celkovými mzdovými prostředky – viz níže uvedená tabulka. 

ROK

Celkem vyplacené KD 

( tis. Kč)

Mzdové náklady 

(tis. Kč) 

Podíl výplat KD na 

celkových mzdových 

nákladech

2021 5 673 1 659 948 0,34%

2022 4 035 1 745 644 0,23%

2023 12 983 1 945 699 0,67%  

Zvýšená výplata KD v souvislosti se změnou vedení bude pokračovat i v roce 2024.  

Při analýze delší časové řady je zjevné, že největší výplaty odměn v rámci KD jsou v období změny 
GŘ, kdy většinou dochází i k větší obměně vedoucích pracovníků. Takže např. výplaty v letech 
2011 až 2013 byly ještě vyšší než v letech 2021–2023.  

Hodnocení účelnosti a hospodárnosti: Prostředky vynaložené na výplatu KD byly využity účelně – 
tedy pro jasně definovaný účel v souladu s běžnou praxí na trhu. Pokud se týče hospodárnosti, ani 
zde postup ČT nevybočuje z běžné praxe (délka KD, ustanovení o pokutě atd.). Výše výplat KD se 
pohybuje dlouhodobě (v období 2011 až 2023) kolem 0,3 % celkových mzdových prostředků. 
V letech 2021–2023 nepřesáhla ani jednou 1 %. Efektivnost vynaložených nákladů nelze 
jednoznačně vyhodnotit. KD jsou ze své povahy nástrojem ochrany před rizikem. Rozsah škod a 
jejich dopad do hospodaření, pokud by KD nebyly uplatněny, lze velmi obtížně kvantifikovat.  

Doporučení vedení ČT: 

Aplikaci KD upravit vnitřním předpisem, který definuje základní pravidla používání KD, minimální 
rozsah aplikace (u kterých pozic vždy), vzorový text KD a podmínky pro aplikaci KD u dalších pozic. 

S využitím výše popsaného předpisu provést inventuru uzavřených KD a posoudit, u kterých pozic 
je i nadále KD vhodná. Základem k rozhodování by měla být míra rizika, že v případě odchodu 
pracovníka z jeho pozice ke konkurenci by mohlo dojít k ohrožení zájmů ČT. Jak jsme uvedli výše, 
ve většině situací je obtížné měřit míru rizika finančními ukazateli. Doporučujeme tedy vytvořit škálu 
hodnocení kombinovanou se stručným popisem rizik. U těch pracovníků, kteří již KD mají 
z minulosti a u kterých vedení usoudí, že je nadále vhodná, navrhnout uzavření nové dohody o KD, 
tak aby všechny KD byly, pokud možno shodné a lišily se pouze délkou trvání a výší smluvní 
pokuty.  

Získat právní interpretaci postupu ukončení existujících KD. Zvážit také možnost ukončeni KD 
dohodou, protože konkurenční doložka znamená určitá omezení pro zaměstnance a ti mohou být 
motivováni KD ukončit. 

(5:0:0) 

 

Ad 5) 3_1Q_2024 - Stanovisko ke smlouvě o zřízení služebnosti – zpráva z 

kontrolního šetření k projednání 

 

Usnesení č. DK 22/04/24 
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Jedná se o dokončení realizace schváleného záměru změny způsobu vytápění budovy TS 
Brno (z provozování vlastní plynové kotelny na napojení se na horkovod, který je součástí spalovny 
odpadů SAKO Brno a.s.), který byl Radou České televize vzat na vědomí usnesením č. 
06/01/23 ze dne 11. 1. 2023.  

V návaznosti na to byl připraven projekt výstavby horkovodní přípojky (dále jen „HV přípojka“) do 
objektu České televize č.p. 2345 při ulici Trnkova a výměníkové stanice, společně dále jako 
„projekt“. 

Následně byla s budoucím zhotovitelem HV přípojky (společnost SAKO Brno, a.s., Jedovnická 2, 
628 00 Brno, IČ: 60713470, dále jen „SAKO Brno“) uzavřena smlouva o smlouvě budoucí o 
zřízení věcného břemene – osobní služebnosti (OST-32300013) , k jejímuž uzavření udělila 
Rada České televize předchozí souhlas usnesením č. 163/10/23 ze dne 23.8.2023. 

Po uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí došlo k realizaci projektu. 

Pro účely zřízení věcného břemene je tak nyní třeba učinit další právní krok spočívající v uzavření 
Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti podle § 76 odst. 7 energetického zákona ve 
prospěch oprávněného a každého dalšího vlastníka Horkovodu vybudovaného v souladu 
s územním rozhodnutím a projektovou dokumentací. 

Zřizované věcné břemeno – osobní služebnost spočívá v právu umístit (zbudovat), provozovat a 
užívat Horkovod na částech Pozemků, včetně práva přístupu na předmětné části Pozemků za 
účelem provozu, oprav, stavebních úprav a údržby Horkovodu včetně zákonných ochranných 
pásem (dále jen „Služebnost“) a to v rozsahu vymezeném geometrickým plánem č. 6602-338/2023 
ze dne 18. 12. 2023.  

Věcné břemeno – osobní služebnost se dotýká nemovitostí ve vlastnictví České televize, 
konkrétně pozemků parc. č. 8824/2, ostatní plocha, zeleň, o výměře 50 m2 , parc. č. 8810/1, 
ostatní plocha, zeleň, o výměře 1598 m2, vše zapsáno na listu vlastnictví č. 10333, obec Brno, k. ú. 
Líšeň, přičemž výměra Služebnosti dle geometrického plánu č. 6602-338/2023 ze dne 18.12.2023 
činí na parc. č. 8824/2 - , 9,11 m2 a  na parc. č. 8810/1 - 28,76 m2, celkem 37,87 m2. 

Oproti smlouvě o smlouvě budoucí se věcné břemeno – osobní služebnost nedotýká 
pozemku ve vlastnictví České televize parc. 4281/4, zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 4495 
m2, jehož součástí je stavba č. p. 2345, stavba pro administrativu, zapsaného na listu vlastnictví č. 
10333, obec Brno, k. ú. Líšeň. Důvodem je, že zhotovitel a oprávněný (SAKO Brno) v konečné 
podobě věcného břemene – osobní služebnosti toto zatížení z vlastní zvyklosti nevyžaduje, a proto 
není důvod zatěžovat pozemek ČT nad rámec potřebného. 

Věcné břemeno bude zřízeno jako úplatné, a to za jednorázovou úplatu 8.331, - Kč bez DPH a 
bude časově neomezené. Náhrada za zřízení věcného břemene byla stanovena znaleckým 
posudkem výnosovým způsobem z cen dotčených částí pozemků jako obvyklá cena.  

Závěr 

Jedná se o zřízení věcného břemene – služebnosti vedení inženýrské sítě – přípojky horkovodu ve 
prospěch společnosti SAKO Brno, a.s, spočívající v umístění (zbudování), provozování a užívání 
horkovodu na částech uvedených pozemků, včetně umožnění přístupu na tyto části pozemků za 
účelem umístění (zbudování), provozu, oprav, stavebních úprav a údržby horkovodu, včetně 
zákonných ochranných pásem.  

Na toto zřízení byla uzavřena Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene č. OST -
32300013. K uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí udělila Rada České televize dne 23.8.2023 
předchozí souhlas dle ust. § 9 odst. 8 zákona č. 483/1991 Sb., o České televizi usnesením č. 
163/10/23. 
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Dozorčí komise doporučuje Radě ČT  

udělit předchozí souhlas dle ust. § 9 odst. 8 zákona č. 483/1991 Sb., o České televizi, ve znění 
pozdějších předpisů, s uzavřením smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti č. OST-
32400006 s obchodní společností SAKO Brno a.s., se sídlem Jedovnická 2, PSČ - 628 00 
Brno, IČ: 60713470, kterou se zřizuje věcné břemeno dle ust. § 76 odst. 7 zákona č. 458/2000 
Sb.  (energetický zákon) ve znění pozdějších předpisů, k nemovitostem ve vlastnictví České 
televize – pozemkům parc. č. 8824/2, ostatní plocha, zeleň, o výměře 50 m2 a parc. č. 8810/1, 
ostatní plocha, zeleň, o výměře 1598 m2, vše zapsáno na listu vlastnictví č. 10333, vedeném 
Katastrálním úřadem pro Jihomoravský kraj, Katastrálním pracovištěm Brno-město, pro 
katastrální území Líšeň, obec Brno. 
 

(5:0:0) 

 

 

Ad 6) Zpráva o činnosti DK v prvním čtvrtletí 2024 předkládaná Radě ČT na 

základě par. 8a odst. 9 zákona o České televizi 

 

Usnesení č. DK 23/04/24 

 

Zpráva o činnosti DK v prvním čtvrtletí 2024 předkládaná Radě 
ČT na základě par. 8a odst. 9 zákona o České televizi 
 
DK v 1Q24 zasedala 3krát a provedla tyto činnosti: 
 

- Projednala výsledky hospodaření ČT za listopad a prosinec 2023, předběžné hospodářské 

výsledky za rok 2023 a výsledky hospodaření za leden 2024; 

- Vyslechla a projednala informace externího auditora o výstupech z předběžného auditu, o 

harmonogramu statutárního auditu účetní závěrky k 31.12. 2023, auditních rizicích a 

zvolených auditorských postupech pro audit účetní závěrky 2023; 

- Vyslechla a projednala informaci o stavu finančního majetku za období leden 2023–prosinec 

2023; 

- Vyslechla a projednala průběžnou informaci ke kontrolnímu šetření 2_4Q_2023 - Stanovisko 

ke krizovému scénáři neschválení navýšení televizního poplatku, které započala ve 4Q23; 

- Vyslechla a projednala průběžnou informaci o reakci vedení ČT na zadání Rady ČT týkající 

se začerňování smluv; 

- Projednala a schválila aktualizaci zprávy z kontrolního šetření 9_3Q_2023 - Veřejná zakázka 

„Kontinuální obsahová analýza zpravodajství, publicistiky a diskusí včetně aspektů 

vyváženosti a objektivity na roky 2024–2028“ v reakci na rozhodnutí ÚOHS; 

- Obdržela informace a podklady k analýze konkurenčních doložek a zahájila kontrolní šetření 

v této oblasti - 2_1Q_2024 – Konkurenční doložky; 

- Obdržela informace a podklady ke zpracování stanoviska 3_1Q_2024 - Stanovisko ke 

smlouvě o zřízení služebnosti; 

- Vyslechla informace od interní auditorky o činnosti interního auditu v roce 2023 a plánu 

činnosti interního auditu na rok 2024; 

- Vyslechla a projednala informaci o implementaci doporučení DK managementem ČT za rok 

2023; 

- Navrhla, projednala, schválila a předložila Radě ČT Zprávu o činnosti za 4Q23; 

- Navrhla, projednala, schválila a předložila Radě ČT Plán kontrolní činnosti na 2Q24. 

DK dále obdržela podklady a informace, zanalyzovala je, projednala s odpovědnými pracovníky ČT, 
zpracovala, projednala na svých jednáních a předložila Radě ČT následující zprávy z kontrolních 
šetření a stanoviska k podnětům schválených Radou, ze kterých plynou níže uvedená doporučení: 
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1_2Q_2023 - Strategie řízení IT, oblast kyberbezpečnosti 
Doporučení Radě ČT: 

Vyžádat si od vedení ČT pravidelné, nejlépe roční zprávy o stavu implementace IT strategie a 
řešení klíčových problémů. Při schvalování rozpočtů a dlouhodobých plánů dbát na zajištění 
potřebných zdrojů pro implementaci IT strategie.  

Vzhledem k citlivosti některých informací projednávat detailní plány a postup implementace IT 

strategie na uzavřeném jednání Rady ČT bez přítomnosti veřejnosti. 

1_3Q_2023 - Proces výroby sportovních pořadů   

Doporučení vedení ČT: 

Doporučujeme vedení ČT zvážit vytvoření konkrétní řídící dokumentace při práci s rozpočtem při 
výrobě sportovních pořadů. 

Při kontrolním šetření byl zjištěn velký rozsah anonymizace obchodních smluv zveřejněných 
v registru smluv. Vzhledem ke specifické povaze licenčních smluv bylo u vybraných smluv 
vyžádáno zdůvodnění. Dozorčí komise doporučuje se touto problematikou zabývat samostatně po 
naplnění usnesení Rady 235/14/2023. 

1_1Q_2024 Kontrola Plánu investic a jeho čerpání za rok 2023 

Doporučení vedení ČT: 

U akcí, kde lze s největší pravděpodobností předpokládat, že budou zařazeny do plánu, zahajovat 
včas práce na přípravě zadávací dokumentace, aby mohly být veřejné zakázky vypsány co nejdříve 
po schválení rozpočtu. 

Proces pořizování investic je třeba sledovat v delším časovém období, optimálně v délce 3 let. 
Současně by nevyčerpané investiční náklady měly být kryté rezervou hotovosti a měly by být 
promítnuty i v ročním rozpočtu. 

 

(5:0:0) 

 

 

Ad 7) Různé  

 

Bez usnesení. 

 

 

Ing. Michal Petrman 

předseda Dozorčí komise Rady ČT 

 

 

 

 


